SEENYANG 的 市



辽海出版社 Liaohai Publishing House

编委会

总策划: 高晓峰

执行编辑: 汪纯刚

英文编辑: 贡 杨

编辑:高婷王波任娜高东方

整体设计: 刘冰宇

图书在版编目 (CIP) 数据

中国充满活力的城市沈阳/高晓峰著. 一沈阳: 辽海出版社, 2007.2

ISBN 978-7-80711-814-5

I.中··· Ⅱ.高··· Ⅲ.沈阳市-概况-图集 Ⅳ. K923.11-64

中国版本图书馆 CIP 数据核字 (2007) 第 023579 号

出版者:辽海出版社

(地址:沈阳市和平区十一纬路 25号 邮政编码: 110003)

印刷者:辽宁印刷集团美术印刷厂印刷

发 行 者: 沈阳金色风光纪念品有限公司

成品尺寸: 280mm × 270mm

印 张: 18

字 数: 105千字

出版时间: 2007年2月第1版

印刷时间: 2007年2月第1次印刷

责任编辑: 柳海松

封面设计: 刘冰宇

设计制作: 胡 妍

责任校对: 顾季

摄 影:曹 巍 丁雨时

定价: 999.00元

电话: 024-62381679

让我们团结在以胡锦涛总书记为首的党中央周围, 民在市委、市政府的带领下决不辜负党中央、国务院的



亲切的关怀 巨大的鼓舞

中共中央政治局常委、全国人大常委会委员长吴邦国在沈阳考察纪实



2007年2月5日,中共中央政治局常委,全国人大常委会委员长吴邦国来到沈阳考察。 在考察中,委员长十分高兴,他称赞说:"沈阳的变化真是令人意想不到",

On Feb. 5, 2007, Wu Bangguo, a member of the Standing Committee of the Political Bureau of the Central Committee of the Communist Party of China, Chairman of the Standing Committee of the National People's Congress, visited Shenyang. During the visit, he was very pleased and said: "The changes of Shenyang are beyond expectation"; it is tremendous inspiration and sufficient confirmation that he gives to fruit of labor of 7.4 million people of Shenyang City that takes place great changes in the process of its revitalizing.

这是委员长对振兴中发生巨变的沈阳市740万人民辛勤劳动成果的巨大鼓舞和充分肯定。

诗科学发展观为全面建设小康社会而奋斗。沈阳740万人 是,抢抓机遇,振兴沈阳,一定会让沈阳的明天更美好。



2007年2月17日,大年三十,中共中央政治局常委、国务院总理温家宝来沈阳视察,和沈阳740万人民一起共度新春佳节,这是党中央、国务院对沈阳人民亲切的关怀和鼓舞。沈阳人民一定抓住机遇,为加快建设和谐社会而努力奋斗。

On February 17,2007, the Chinese New Year's Eve, the member of the Standing Committee of Political Bureau of the CPC Central Committee, Chinese Premier, Wen Jiabao came and inspected Shenyang to stay with 7.4 million Shenyang people for the Spring Festival, it is the great care and encouragement of the Central Committee of the Party and the State Council. Shenyang people must seize the opportunities and work hard to quickening the pace of the construction of a harmonious society.

此为试读,需要完整PDF请访问: www.ertongbook.com

一座历史悠久的文化名城,

在振兴中重振雄风的大都市——沈阳, 在党中央、国务院振兴东北老工业基地政策指引下, 在辽宁省委、省政府的正确领导下, 沈阳市委、市政府肩负着人民的重托,

"把人民的利益,高高举过头顶", 带领740万沈阳人民创造了不平凡的业绩, 经济总量和综合竞争力大幅度的跃升, 在住房、就业、医疗卫生、社区建设等方面, 用自己的劳动和智慧构建社会主义和谐社会, 让充满活力的城市沈阳,明天更美好。

An old-line famous cultural city,

The great city is reviving in vigorously developing——Shenyang,

Directed by the Party Central Committee and the State Council under the policy of developing vigorously the northeast old industry base,

Under the correct leading of the Liaoning Provincial Committee and Provincial Government, Shenyang Municipal Party Committee and Municipal Government bear great trust from people,

"Lift the people's benefits high over the head"

Led the 7.4 million Shenyang citizens made the outstanding achievement,

Economy gross and comprehensive competition have been greatly improved,

In housing, employment, medical treatment and sanitation, community and so on,

Build a socialistic harmonious society with their own laboring and wisdom,

May the lifeful Shenyang city's tomorrow be better.

SHENYANG IMPERIAL PALACE



1000

大政殿 Big main hall



迎接中国共产党 第十七次全国代表大会召开



言

我们以全新的角度展示沈阳2001年——2006年的喜人成果,高扬"世界给沈阳一次机会,沈阳还世界一个奇迹"的旗帜。重金打造:工业沈阳、创新沈阳、生态沈阳、文化沈阳、现代沈阳、宜居沈阳、振兴中充满活力的沈阳。本册是全国首家用金箔打造的大型纪念金册,具有绝对的收藏价值。凡收录到本册的企事业单位,都是引领行业的佼佼者,幅幅巨照永存沈阳史册。

沈阳,辽宁省的省会,东北地区经济、文化、交通和商贸中心,市辖9区、4县、12个开发区,全市总面积12980平方公里,人口740万人,其中市区面积3495平方公里,人口500万人,全国的工业重镇和历史文化名城。

沈阳——在中国共产党的领导下,在省委的热切关心下,在市委的带领下取得了令世人瞩目的成就。2006年6月召开的沈阳市第十一次党代会,充分肯定了2001年7月市第十次党代会以来沈阳五年来的发展成果。

大会明确了今后沈阳市发展的主要任务。大会指出,2001年——2006年是沈阳承前启后、继往开来的重要时期,也是推进沈阳经济和社会发展的重要时期,必须坚持以经济建设为中心,坚持科学发展观,加快推进两个文明建设,促进经济的快速发展和社会的全面进步。要调整和优化经济结构,保持国民经济持续快速健康发展;加快改革开放步伐,为经济和社会发展提供强大动力;拓展中心城市功能,增强中心市场的辐射力和影响力;把握先进文化的前进方向,切实加强社会主义精神文明建设;发扬社会主义民主,建设社会主义法治城市;加快城乡建设,创建和谐社会,努力提高人民生活水平和质量,全面完成党代会确定的各项任务。

沈阳,新中国重点投资兴建的工业重镇,素有"东方鲁尔"之美誉。虽然自改革开放以来,沈阳工业发展的命运坎坷,但是以党中央、国务院提出振兴东北老工业基地战略决策为契机,沈阳已经可以自豪地用自己发展的实践向世人宣告。

过去五年,沈阳的城市魅力也不断提升。"一宫两陵"申遗成功和成功举办2006年"世园会",使沈阳在国内外的知名度和影响力有了空前的提高,而国家"环保模范城市"、国家"森林城市"、"十大最具经济活力城市"称号的获得则是对沈阳城市生活品位提高的肯定。2007年1月17日"新浪网络盛典"中,经全国亿万网民自愿投票选举后,沈阳得票数超过厦门、昆明等入围的23个城市,被评为"2006年度最具风情的城市"并荣登榜首。未来,沈阳还将以坚持工业立市、科教兴市和人才强市为根本,建设新型工业、先进文化、模范生态、法治诚信的"四位一体"城市。

天道酬勤。2001年以来的沈阳,740万人民的拼搏没有虚掷,期盼没有落空。在经历了太多的洗礼之后,沈阳工业、沈阳经济犹如凤凰涅槃一样,正在走向新的崛起。我们期待沈阳的明天会更好。

We try to display the gratifying achievements of Shenyang from 2001 to 2006 at a whole new angle with the belief "The world gives Shenyang an opportunity, Shenyang gives a miracle to the world in return", we pay dear for Industrial Shenyang, Innovation Shenyang, Ecological Shenyang, Cultural Shenyang, Modern Shenyang, Suitable Shenyang, Energetic Shenyang. It is the first memorial golen picture album of Shenyang throughout the country with precious collection valuable. These enterprises and institutions collected in the album are all superiors in different trades and professions, these precious will be everlasting in Shenyang history forever.

Man and

Shenyang, is the capital of the Liaoning province, the economic and cultural and transportation and commercial center in Northeast. There are 9 Districts, 4 Xians, 12 Development Zones, the population of Shenyang approximates to 7,400,000 on 12,980 square kilometers with 3,495 square kilometers and 5,000,000 population in urban area, it is national industrial and historical and cultural city.

The 11th Party Congress defines a new development direction of Shenyang for the future. It points out that it is important period for Shenyang to inherit the past and usher in the future and promote the economic and social development. Shenyang must take economic construction as the central task, keep firmly to the scientific concept of development, accelerate both the material and ethical progress, make economic development rapidly and progress in social undertakings all—roundly. To adjust and optimize the economic structure, keep sustained, fast and healthy development of national economy, quicken the pace of opening to the outside world, provide a powerful momentum for economy and society development, extend function of central city, increase radiancy and influence of central market, keep advanced culture hold on the right direction, strengthen the socialist construction, promote socialist democracy, build a socialist city governed according to law, speed up urban and rural construction, create a harmonious society, try to improve in people's living standards, fully fulfill the various tasks of the 11th Party Congress.

Led by the Communist Party, under the closely care of the provincial Party committees, guided by the municipal Party committee, Shenyang holds the world's attention with the glorious achievement. The 11th Party Congress of Shenyang held in June, 2006 has fully confirmed results of five—year development since the 10th Party Congress held in July, 2001.

Shenyang, is the major industrial centre funded by new China, enjoys the fame as the "Eastern Ruhr". Since China introduced reform and opening policies, although the road of Shenyang industrial development is rough, based on the strategic decision that Promoting Old Industrial Bases in Northeast made by the Central Committee and the State Council, Shenyang has announced with pride at the practical experience.

In the past five years, the attractions of Shenyang is promoting continuously. "One Palace, Two Mausoleums " succeed in applying to be World Heritages and successfully held International Horticultural Exposition in Shenyang, 2006, that all enhanced the popularity and influence of Shenyang both at home and abroad, and the titles as National "Environmental Protection Model City", National "Forest City", "The Ten Most Economic Energetic Cities", have confirmed the living standards improvement of Shenyang. On January 17th, 2007, millions of Net—surfers in China voted out "2006 The Most Charming City" in "Sina Network Appraisal", Shenyang won first prize from 23 elected cities like Xiamen, Kunming. In the future, Shenyang will improve on the basis of industry, science and human talent, develop into "Quaternity City" with New-type Industry City, Advanced Culture City, Model Ecology City, Law—Honesty City.

Heaven rewards the diligence. Since 2001, the 7,400,000 Shenyang people's efforts have not been wasted and hopes have come true. After too many baptisms, Shenyang industry and economy just like the cycle of reincarnation, are heading for the renascence. We look forward to Shenyang's tomorrow will be better.



Survey 800

028 工业篇 Industry



070 农业篇 Agricultural





086 商业篇 Commerce







500 84

110 文化篇 Cultural

144 教育篇 Education







154 科技篇 Science and technology



166 环境篇 Environment



188 金融与对外开放篇 Finance and Opening







196 公仆篇 Public servant





208 未来篇 About the future

概 况 Survey



世界文化遗产沈阳故宫具有浓郁的满族风格和东北地方特色,是中华民族建筑艺术的瑰宝,是满汉建筑艺术融合的典范,是中国著名的历史古迹和人文景观之一。

Shenyang Imperial Palace, one of the World Cultural Heritages, has strong characteristic of Man nationality and special local flavor. It is the treasure of China's architecture art, the typical hybrid of Sino-Man architecture art, one of the well known Chinese historic sites and human landscapes.



